
Protokół Nr 5/15

z  posiedzenia  Komisji  Zdrowia,  Polityki  Społecznej,  Promocji  i  Bezpieczeństwa,
które odbyło się w dniu 21.09.2015 r. o godz. 14.00 w sali nr 32 Urzędu Miejskiego
w Pabianicach, ul. Zamkowa 16.

Posiedzeniu przewodniczył - Jarosław Lesman - Przewodniczący ww. Komisji.

Obecni wg załączonej listy obecności (zał. nr 1).

 Porządek obrad :

1. Informacja nt. przyjęcia porządku obrad i protokołu Nr 4/15 z 27.08.2015 r.
2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do Programu 

Wieloletniego „senior-WIGOR” na lata 2015-2020 oraz utworzenia Dziennego
Domu „Senior-WIGOR”.

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  w sprawie zmian w budżecie 
miasta Pabianic na 2015 rok – proj. nr 6.

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic 
na 2015 rok – proj. nr 7.

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta 
Pabianic na 2015 rok – proj. nr 8.

6. Zaopiniowanie projektu uchwały  w sprawie zmian w budżecie miasta 
Pabianic na 2015 rok – proj. nr 9.

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic 
na 2015 rok – proj. nr 10.

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic 
na 2015 rok – proj. nr 11.

9. Zaopiniowanie projektu uchwały  w sprawie zmiany nazwy ulicy gminnej.
10. Sprawy różne.

Ad.1
Informacja  nt.  przyjęcia  porządku  obrad.  Przewodniczący  Komisji  Jarosław
Lesman- przywitał radnych i gości. Przewodniczący Komisji zapytał czy są uwagi
do porządku. Nie było,bez uwag przyjęto porządek.
Do protokołu  Nr 4/15 z 27.08.2015 r. nie było uwag, przyjęto.

Ad.2
Zaopiniowanie  projektu  uchwały    w  sprawie    przystąpienia  do  Programu
Wieloletniego  „senior-WIGOR”  na  lata  2015-2020  oraz  utworzenia  Dziennego
Domu „Senior-WIGOR”.  ( zał. nr 2 ).
Skarbnik Miasta Anna Łosiak -Miasto Pabianice przystąpiło do otwartego konkursu
ofert w ramach Programu Wieloletniego "Senior-WIGOR" na lata 2015-2020. Celem
strategicznym programu jest  wsparcie seniorów poprzez dofinansowanie działań
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jednostek  samorządu  terytorialnego  w  rozwoju  na  ich  terenie  sieci Dziennych
Domów  "Senior-WIGOR".  Priorytetem  programu  jest  zapewnienie  wsparcia
seniorom (osobom nieaktywnym zawodowo w wieku 60+) poprzez umożliwienie
korzystania z oferty na rzecz społecznej aktywizacji,  w tym oferty prozdrowotnej
obejmującej  usługi  w zakresie aktywności  ruchowej  lub kinezyterapii  oraz usługi
edukacyjne, kulturalno-oświatowe, sportowo-rekreacyjne, w zależności od potrzeb
stwierdzonych  w  środowisku  lokalnym.  W  ramach  programu  udostępnia  się
seniorom infrastrukturę pozwalającą na aktywne spędzanie czasu wolnego oraz
aktywizowanie  i  zaangażowanie  seniorów.  Na przełomie  ostatnich  dziesięciu  lat
liczba mieszkańców Pabianic spadła o ponad 5%. Dynamicznie zmieniła się też
struktura  wiekowa.  O  ponad  15%  zwiększyła  się  liczba  osób  w  wieku
poprodukcyjnym - obecnie w mieście żyje niemal 15 tys. takich osób. Spadek liczby
dzieci  i  młodzieży  przy  jednoczesnym  wzroście  udziału  ludności  w  wieku
poprodukcyjnym  oznacza,  że  społeczeństwo  w  mieście  zaczyna  się  "starzeć".
Dlatego  tak  ważne  są  wszelkie  działania  zmierzające  do  promowania  inicjatyw
środowiskowych wobec osób starszych m.in. łączące seniorów ze społecznością
lokalną. Jedną z nich będzie utworzenie w Pabianicach Dziennego Domu "Senior-
WIGOR".  Zadanie  realizowane  przez Pabianice  skierowane  będzie  do  osób
starszych  w  wieku  60+  nieaktywnych  zawodowo  –  grupa  beneficjentów  liczyć
będzie 25 osób. Wydział  wszedł w ten projekt  ministerialny  wsparcia seniorów
dotacja  wynosi  239  tys  zł  ,  nasz  wkład  90  tys.  zł.   Projekt  jest   wieloletni  ale
wprowadzany  jako  zadanie  jednoroczne  i  każdorazowo  bierzemy  udział  w
konkursie. Zastanawiamy się czy  warto w to wchodzić, bo my musimy wykorzystać
do końca roku  i wydać  239 tys. zł. Natomiast wycofanie się z projektu to 5% od
230 tys zł. - taką karę musimy zapłacić.

Przewodniczący  Komisji  Jarosław  Lesman-  ten  program  bardzo  atrakcyjny  dla
seniorów, u nas 15 % społeczeństwa to  ludzie starsi.

Radna Bożenna Kozłowska- rozumie,  że ten program to jest  tylko dla 25 osób
dlaczego  tak mało ?

Pani  Ewa   Smuga-  w  tym  roku  dla  25  osób,  bo  to  nie  mogą  być  osoby
niepełnosprawne, tylko 60 +, program przewidział udział 15-30 osób.

Radna Bożenna Kozłowska-  czyli 250 tys. zł dla 25 osób.

Skarbnik  Miasta  Anna  Łosiak  --  założenia   programu  są  szczytne  ale   jest
podpisana umowa. Teraz zaczęły się schody:  musi  być księgowość,  wydzielona
jednostka, rehabilitacja. My chcieliśmy żeby MCPS przejął obsługę projektu.
Boi się że umowa podpisana, a każdorazowo  i tak musimy startować o pieniądze i
jak nie dostaniemy to musimy i tak jednostkę utrzymać.
To, że jesteśmy w programie naprawczym nie przeszkadza, ale nie wiedzieliśmy, że
to ma być nowy byt administracyjny.
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Radna Bożenna Kozłowska-   czy nie  można się było  wcześniej  tego dokładnie
dopytać,  nie mogliście przesunąć tego w czasie ?

Pani  Ewa  Smuga-  do  k.  czerwca  trzeba  było  złożyć  wnioski  rozmawiałyśmy  z
innymi  gminami,  część  się  wycofała.  Nie  wiedzieliśmy,  że  ma  to  być  odrębna
jednostka, inne gminy też nie.

Radna Małgorzata Biegajło-  umowa została już podpisana. Jednak zgody radnych
do aplikowania nie było. Jeśli podpisana umowa to nie ma odwrotu, to kara 12 tys.
zł. 

Radna Joanna Kupś- nas nie stać na ten projekt.

Radna Małgorzata Biegajło- czy wystąpiliście z zapytaniem do Ministerstwa,czy  nie
będzie miało za złe wydatkowania środków bo mamy program naprawczy.

Skarbnik Miasta Anna Łosiak – nie, bo wkładu własnego dajemy tylko 90 tys. zł.

Radna Małgorzata Biegajło- ale co roku  mamy koszty.

Skarbnik Miasta Anna Łosiak- jeśli nie wygramy to nasze koszty roczne 213 tys. zł,
a jak wygrywamy to nasza dotacja 70 tys. zł.

Radna  Małgorzata  Biegajło-  ile  trzeba  utrzymać  zadanie,   a  jak  z  trwałością
rezultatu projekt ,np. po projekcie 2 lata trzeba go utrzymać.

Pani Ewa Smuga- musimy projekt 3 lata utrzymać.

Skarbnik  Miasta  Anna  Łosiak  –czyli  lata  16,17,18  i  potem  jak  powołamy  tę
jednostkę to trzeba będzie ją utrzymywać.

Radna Bożenna Kozłowska- czyli jakbyśmy wygrali to i tak 150 tys. zł dokładamy
do 25 osób.

Przewodniczący  Komisji  Jarosław  Lesman-  seniorów  jest  coraz  więcej  to  jest
pozytywne, należy rozważyć.

Radna Małgorzata Biegajło- jeśli skarbnik gwarantuje, że  znajdzie środki to ona
jest za.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  –6,  przeciw-0,  wstrzymało  się  -2.
Przyjęto.
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Ad.3
Zaopiniowanie projektu uchwały    w sprawie       w sprawie zmian w budżecie miasta
Pabianic na 2015 rok – proj. nr 6.  ( zał. nr 3 ).
 Skarbnik Miasta Anna Łosiak -dot. kwoty 17.400 zł.W związku z oszczędnościami
na zadaniu inwestycyjnym pn."Przebudowa istniejącego budynku II oddziału Żłobka
Miejskiego  w  Pabianicach  II  etap  uzyskane  środki  przeznacza  się  na:  zakup
przechylnych kotłów parowych do kuchni szkolnej w SP Nr 17 - 9.800 zł;  zakup
nowej zmywarki do naczyń w PM Nr 6 - 5.600 zł.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  -8,  przeciw-0,  wstrzymało  się  -0.
Przyjęto.

Ad.4
Zaopiniowanie projektu uchwały   w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2015
rok – proj. nr 7  ( zał. nr 4 ).;
Skarbnik Miasta Anna Łosiak -dot. kwoty 8.373,84 zł.W związku z oszczędnościami
na zadaniu inwestycyjnym pn."Przebudowa istniejącego budynku II oddziału Żłobka
Miejskiego w Pabianicach II  etap” uzyskane środki  przeznacza się na realizację
zadania „Zakup specjalistycznego sprzętu ratowniczego oraz sprzętu do usuwania
skutków powodzi i zalań”.

Głosowanie: za pozytywnym –8, przeciw-0, wstrzymało się -0. Przyjęto.

Ad.5
Zaopiniowanie projektu uchwały   w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na 
2015 rok – proj. nr 8.  ( zał. nr 5 ).;
Skarbnik Miasta Anna Łosiak -dot. kwoty 80.000 zł.  Zgodnie z art. 176 pkt 3 lit. c
ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej
do  zadań  własnych  gminy  należy  tworzenie oraz  rozwój  systemu  opieki  nad
dzieckiem,  w  tym  placówek  wsparcia  dziennego,  oraz  praca z  rodziną
przeżywającą trudności  w wypełnianiu funkcji  opiekuńczo-wychowawczych przez
m.in.: prowadzenie placówek wsparcia dziennego oraz zapewnienie w nich miejsc
dla dzieci.  Art. 182 pkt 2 ustawy z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu w
trzeźwości
i  przeciwdziałaniu  alkoholizmowi  stanowi,  że  dochody  z  opłat
za zezwolenia  wydane na podstawie art.  18 lub art.  181 oraz dochody z  opłat
określonych w art.  111 wykorzystywane będą na realizację zadań realizowanych
przez placówkę wsparcia  dziennego,  o której  mowa w przepisach o wspieraniu
rodziny i systemie pieczy zastępczej, w ramach gminnego programu profilaktyki i
rozwiązywania  problemów  alkoholowych  oraz  Gminnych  Programów,  o  których
mowa w art. 10 ust. 2 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. przeciwdziałaniu narkomanii - i
nie  mogą  być  przeznaczane  na  inne  cele.  Obecnie  na  terenie  Miasta  nie
funkcjonuje placówka wsparcia dziennego. Zgodnie z ustawą o wspieraniu rodziny i
systemie pieczy zastępczej lokal, w którym placówka wsparcia dziennego będzie
prowadzona musi spełniać wymagania lokalowe sanitarne potwierdzone pozytywną
opinią  właściwego  miejscowo  komendanta  powiatowego  lub  miejscowego

4



Państwowej  Straży  Pożarnej  oraz  pozytywną  opinią  właściwego  państwowego
inspektora sanitarnego, wydanymi w drodze decyzji administracyjnej. W związku z
powyższym  decyzję  o  przekazaniu  środków  w  wysokości  80.000  zł
zabezpieczonych w budżecie Wydziału Spraw Społecznych i Gospodarczych (Dział
851, Rozdział 85154 § 2360) do budżetu Miejskiego Centrum Pomocy Społecznej
(Dział 851, Rozdział 85154 § 4300) na utworzenie i prowadzenie placówki wsparcia
dziennego w Ośrodku Profilaktyki i Integracji Społecznej przy ul. Partyzanckiej 31
uznano za zasadną.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem–8,  przeciw-0,  wstrzymało  się  -0.
Przyjęto.

Ad.6
Zaopiniowanie projektu uchwały      w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na
2015 rok – proj. nr 9.  ( zał. nr 6 ).
Skarbnik Miasta Anna Łosiak -dot. kwoty 90.090 zł.  W związku z koniecznością
zabezpieczenia wkładu własnego w wysokości 90.090 zł na realizację Programu
„Senior-WIGOR” przenosi się uwolnione środki z poręczeń i gwarancji na realizację
powyższego zadania.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem–7,  przeciw-0,  wstrzymało  się  -1.
Przyjęto.

Ad.7
Zaopiniowanie projektu uchwały   w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2015
rok – proj. nr 10.  ( zał. nr 7 ).
Skarbnik Miasta Anna Łosiak  -dot. kwoty 244.559,58 zł. W związku z przyznaną
dotacją  przez  Ministerstwo  Pracy  i  Polityki  Społecznej  na  realizację  zadania
zleconego w ramach Programu Wieloletniego "Senior-Wigor" na lata 2015-2020 nr
159/2015/WIGOR  w  wysokości  239.159,58  zł  oraz  planowanymi  wpłatami
adresatów zadania w kwocie 5.400 zł zwiększa się plan wydatków Wydziału Spraw
Społecznych i  Gospodarczych o kwotę 244.559,58 zł  wynikający z przyznanych
środków na realizację powyższego zadania.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem–6,  przeciw-0,  wstrzymało  się  -2.
Przyjęto.

Ad.8
Zaopiniowanie projektu uchwały   w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2015
rok – proj. nr 11  ( zał. nr 8 ).
Skarbnik Miasta Anna Łosiak -dot. kwoty 4.750 zł.  W związku z oszczędnościami
na zadaniu inwestycyjnym pn."Przebudowa istniejącego budynku II oddziału Żłobka
Miejskiego  w  Pabianicach  II  etap”  uzyskane  środki  przeznacza  się  na  zakup
wyparzacza na potrzeby stołówki szkolnej w Gimnazjum nr 2.
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Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem–8,  przeciw-0,  wstrzymało  się  -0.
Przyjęto.

Ad.9
Zaopiniowanie projektu uchwały       w sprawie zmiany nazwy ulicy gminnej.  ( zał. nr
9 ).
Radny S. Szczesio- wniosek złożony w imieniu PTTK. Zgodnie z art. 18 ust.3 pkt
13 do  kompetencji  Rady  gminy  należy  nadawanie  nazw  ulicom.  Wniosek
o wprowadzenie do porządku obrad sesji  Rady Miejskiej  w Pabianicach uchwały
zmieniającej  nazwę  ulicy  gminnej  z ulicy  Kolejowej  na  ul.  Stanisława
Staszewskiego  wpłynął  do  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  w Pabianicach  od
PTTK w Pabianicach.
W uzasadnieniu do uchwały w stwierdzeniu” mój ojciec był donosicielem”  jest  
błąd- nie był donosicielem.
Stanisław Staszewski jest pochowany w Warszawie, jego syn Kazik  
Staszewski( zespół Kult)  był w Pabianicach  5 lat temu. 
Uzasadnił, dlaczego wybrano ulicę Kolejową- bo ulica jest krótka, są 3 domy 
mieszka tylko 11 osób. Stanisław Staszewski tam się urodził i mieszkał. Nie ma tam
instytucji i nie będzie z tego tytułu kosztów. Tylko wymiana prawa jazdy.

Radna Małgorzata Biegajło- dlaczego akurat ta ulica, jaki koszt czy  to 
szacowaliście ?

Radny Sławomir Szczesio- on tam mieszkał, tu się urodził. 

Skarbnik Miasta Anna Łoszak- najdroższe zmiany  to  wymiana dokumentów,  
koszty chyba nie za duże, tylko tablice z nazwą ulicy.

Radna Małgorzata Biegajło- mamy innych wspaniałych pabianiczan, może  przyjąć 
zasadę i  nowe ulice kolejno  nazywać i  pierwszej nowej ulicy może właśnie nadać 
te nazwę bo wtedy byłoby  bezkosztowo.

Przewodniczący Komisji Jarosław Lesman- jest za zmianą ulicy Waryńskiego, tam 
w okolicy urodził się K. Nicze i powinna być zmiana nazwy ulicy na jego imienia.

Radna Małgorzata Biegajło- czy będziemy zmieniali kolejne ulice. A są braki w 
budżecie. Chce racjonalnie do tego podejść dlatego proponuje nadać nazwę 
nowotworzonej ulicy.

Radna Bożenna Kozłowska- urodził się w tej okolicy, nie są to koszty, nazwa ul. 
Kolejowa - nie prowadzi do żadnej kolei. Nie narzucajmy sobie ograniczeń bo 
dziś debatujmy nad  tą ulicą i zachowajmy rozsadek.

Radna Małgorzata Biegajło- to po to właśnie jest komisja  żebyśmy zadawali sobie 
pytania, nie odbierajmy tego jako atak. Wypracujmy wspólne stanowisko.
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Nikomu nie odbieramy głosu.

Radna Joanna Kupś- ją przekonało   uzasadnienie Sł. Szczesia dlaczego właśnie 
wytypowana jest ta ulica. Stwórzmy wstępną listę osób których imieniem można 
nadawać nazwy nowym ulicom. Zakończymy dyskusję.

Radna Małgorzata Biegajło- nie chce umniejszać rangi K. Staszewskiego, chodzi jej
tylko o zasadę zmiany nazw ulic.

Radna Joanna Kupś- nie da się to sztywno ustalić.

Radny Krzysztof Hile- dlaczego  ulica ma mieć nazwę Stanisława Staszewskiego, a
nie Kazimierza Staszewskiego. Dla niego był  bardziej znany  w Pabianicach był 
Kazimierz Staszewski.

Radny Sławomir Szczesio- Kazimierz to dziadek, a Stanisław ojciec Kazika (z 
zespołu Kult) . Były rozmowy prowadzone z  synem, chciał żeby ulica była imieniem
ojca upamiętniona. Obok jest tablica i rodzina jest wymieniona.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem–6,  przeciw-0,  wstrzymało  się  -1.
Przyjęto.

Ad.10

Sprawy różne.
Na tym zakończono posiedzenie o godz. 14.55

płyta CD - (zał. nr 10)

Protokółowała:              Przewodniczył:

    Monika Ludziejewska                          Jarosław Lesman
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